
Sammanfattning från Läkemedelskommitténs sammanträde den 10 oktober, 2024. 

 
Uppföljning från tidigare ärenden. 

Vi har från Funktionsrätt sida tidigare framfört att funktionen ”Förnya recept via 1177” bör utveck-

las. I nuläget måste patienten skriva in läkemedlets namn och ordinerad dos för de läkemedel som 

skall förnyas. Läkemedel har ofta svårstavade namn och det är lätt att skriva fel dos. Detta kan av-

hjälpas genom att patienten kan klicka på sin läkemedelslista för de läkemedel vars recept behöver 

förnyas. Detta system finns tex redan i Östergötlands län. Under mötet ges information om att detta 

system skall börja prövas i vår region med start i slutet av året. 

  

Rapport från Hälso- och sjukvårdsfarmaci. 

- Som tidigare rapporterats finns fortfarande en rest- och bristsituationer av läkemedel i länet. Det är 

ett pågående arbete att bevaka och hantera dessa problem. 

- Farmaceuter har under sommaren varit en del i arbetet ”På-väg-hem-avdelningen (PVH) som  

funnits på Ryhov. De har bl.a gemonfört läkemedelssamtal med patienter. Syftet är att säkra vård 

övergångar gällande läkemedelsbehandling. 

- Fördjupade läkemedelsgenomgångar har genomförts på vissa SÄRBO i Värnamo kommun med 

syfte att minska risken för att olämpliga läkemedel används. 

 

Rapport från område ekonomi. 

- Total läkemedelsbudget för år 2024 är 1 533 mnkr + en tilläggsbudget beslutad i mars på 77,5 

mnkr vilket är den lägsta kostnaden vid en jämförelse med de närliggande regionerna. 

 

Lokal arbetsgrupp (LAG) Patientsäkerhet-Nära vård, Läkemedel i nära vård. 

En arbetsgrupp är utformad där en patientrepresentant skall ingå (oklart vem i skrivande stund). 

Sammankallade är Daniel Gustavsson och Malin Holmqvist från Läkemedelskommittén. Två över-

gripande arbetsområden är:  

- tillgång till en säker och jämlik läkemedelsbehandling utanför sjukhuset. 

- en tillgänglig och uppdaterad läkemedelslista överallt och alltid. 

 

Återkoppling ”Äldre och läkemedel” - dialog med läkare på vårdcentral. 

En undersökning har genomförts där 35 vårdcentraler i länet har besökts. Bakgrunden är att lokal 

statistik visar att polyfarmaci (mer än 10 ordinerade läkemedel till en enskild patient), olämpliga  

läkemedel och narkotiska preparat ordinerats till äldre. Vid de här möten/dialoger har ca 200 syn-

punkter framkommit. Datan skall sammanställas och ligga till grund för framtida direktiv. 

 

Funktionsrätts representant 

Lennart Christensson 


